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čtěte uvnitř

Vážení čtenáři,
 nabízíme Vám výhodné předplatné 
Horského kurýra na celý rok. Při ná-
kupu jednotlivých čísel zaplatíte cel-
kem 116,- Kč za rok. V případě, že 
si předplatíte Horský kurýr na celý 
rok, obdržíte každý měsíc do své 
schránky nové vydání a zaplatíte 
pouze 90,- Kč. Předplatitelé z Ro-
kytnice, Panského Pole, Nebeské 
Rybné, Bartošovic a z Říček ne-
platí poštovné. 
 V případě zájmu navštivte 
redakci Horského kurýra v kanceláři in-
formačního střediska, náměstí T. G. Masaryka 68, 517 61 Rokyt-
nice v O.h. nebo nás kontaktujte telefonicky (tel. 491 616 995)
či e-mailem: hoku@rokytnice.cz 

Redakce Horského kurýra
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q Foto: JKO

Hubertova jízdav Rokytnici

q Více o Hubertově jízděna straně 14

PŘEDPLAŤTE SI HORSKÉHO KURÝRA
Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych Vám popřál v této adventní době požehnané 
blížící se vánoční svátky, které se snažte prožít v kruhu svých 
nejbližších a načerpejte nové síly pro nadcházející rok 2015. 
Adventní dobu potom využijte především k pohodové přípra-
vě na čas vánoční. Využijte i tradiční kulturní programy, které 
tvoří v Rokytnici neodmyslitelnou součást této krásné předvá-
noční doby. I letos je připraveno setkání s Mikulášem a čerty 
na náměstí při rozsvěcení vánočního stromu, adventní koncert 
ve farním kostele, vánoční jarmark na rokytnickém zámku 
nebo tradiční předvánoční setkání Na kopečku v Bartošovicích. 
Na Štědrý den vám bude na několika místech k dispozici bet-
lémské světlo a na Nový rok se koná již tradiční výstup na Far-
ský kopec.
 Příjemné a odpočinkové vánoční svátky vám ze srdce přeje 
 Petr Hudousek, starosta města



   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

Z Rady města
Kompletní text Usnesení 
rady města je uveden na in-
ternetových stránkách města 
www.rokytnice.cz nebo k na-
hlédnutí na Městském úřadu 
v Rokytnici v Orlických horách.

Informace z jednání rady 
města dne 20.10.2014 

a 10.11.2014 - zkrácený výpis.

 Nájemní smlouva (restaurace KLUB) – p. Antonín Grund
Tajemník podal informace k nájemní smlouvě uzavřené s panem 
Antonínem Grundem na pronájem objektu – restaurace KLUB ze 
dne 1.1.2002 ve znění pozdějších dodatků č. 1 až č. 6 a informace 
z Živnostenského rejstříku Administrativního registru ekonomic-
kých subjektů, tj. informačního systému, který umožňuje vyhle-
dávání ekonomických subjektů registrovaných v České republice, 
k živnosti pan Antonín Grund IČ: 11081147. Z této informace 
vyplývá, že podnikatel ukončil činnost v režimu živnostenského 
zákona. Po diskuzi byly informace vzaty na vědomí a bylo uloženo 
vyzvat pana Antonína Grunda, kdo provozuje objekt Restaurace 
Klub.
Rada města bere na vědomí: informace z Výpisu Živnos-
tenského rejstříku ARES, obchodní fi rma pan Antonín Grund, 
IČ: 11081147, zánik poslední živnosti: 12.11.2013.
Rada města ukládá: tajemníkovi vyzvat pana Antonína Grunda 
k doložení platného živnostenského oprávnění k nájemní smlouvě 
objektu restaurace KLUB v Rokytnici v Orlických horách v termí-
nu do 31.10.2014.
 VŘ - Pronájem, dodávka a montáž bytových vodoměrů 
na studenou vodu s radiovým odečtem
Starosta podal informace k výběrovému řízení na pronájem byto-
vých vodoměrů. Po krátké diskuzi bylo schváleno vypsat výbě-
rové řízení na dodavatele této veřejné zakázky. Nové vodoměry, 
které budou v pronájmu, výrazně zlepší přesnost měření spotřeby 
vody v nájemních bytech.
Rada města bere na vědomí: informace k akci „Pronájem, do-
dávka a montáž bytových vodoměrů na studenou vodu s radiovým 
odečtem“.
Rada města schvaluje: vyhlásit výběrové řízení na veřejnou za-
kázku malého rozsahu na dodávku zadávanou mimo režim zákona 
č. 137/2006 Sb. o veřejných zakázkách na akci „Pronájem, do-
dávka a montáž bytových vodoměrů na studenou vodu s radiovým 
odečtem“.
Rada města schvaluje: hodnoticí komisi ve složení: Petr Hudou-
sek,  Bc. Hana Barillová, DiS. a Marek Slezák.
 Kamera – náměstí T. G. Masaryka
Pan starosta předložil cenovou nabídku s technickými parametry 
na instalaci kamery (záznam v HD kvalitě) na náměstí T. G. Masa-
ryka. Důvodem instalace je zlepšení dozoru policie nad veřejným 
pořádkem a ochranou majetku města a občanů. Dohledové i zá-
znamové centrum bude na služebně Policie ČR. Po krátké diskuzi 
bylo schváleno pořízení kamerového systému.
Rada města schvaluje: pořízení kamery dle předložené nabídky 

s napojením na záznamový pult Policie ČR pro sledování náměstí 
T. G. Masaryka v Rokytnici v Orlických horách.
 Nájemní smlouva na pronájem zubní ordinace ve zdravot-
ním středisku v Rokytnici - MDDr. Simona Pavlová 
Pan tajemník předložil návrh dodatku k nájemní smlouvě. Před-
mětem dodatku je změna výše nájemného, kterým nájemce bude 
splácet část nákladů na modernizaci ordinace. Tento návrh vzešel 
ze schváleného záměru o změně výše nájemného za nájem nebyto-
vých prostor, který byl vyvěšen na úřední desce. Ze strany radních 
nebyly žádné připomínky. 
Rada města schvaluje: uzavřít s MDDr. Simonou Pavlovou, 
Sídlištní 125, Dlouhoňovice, PSČ 564 01, dodatek č. 1 Smlouvy 
o nájmu prostor sloužícího podnikání ze dne 13.6.2014 dle před-
loženého návrhu.
 Nájemní smlouva na pronájem ordinace dětské lékařky 
v domě čp. 4 na náměstí TGM – MUDr. Alena Remešová 
Tajemník předložil návrh smlouvy o nájmu prostoru k podnikání. 
Tento návrh vzešel ze schváleného záměru nájmu nebytových pro-
stor, který byl vyvěšen na úřední desce. Nebyly žádné připomínky.
Rada města schvaluje: uzavřít s paní MUDr. Alenou Remešovou, 
Deštné v Orlických horách čp. 164, PSČ 517 91, smlouvu o nájmu 
prostoru sloužícího k podnikání o výměře prostor 108,43 m2, a to 
části třetího nadzemního podlaží v budově čp. 4 na st.p.č.124/1 
zastavěná plocha a nádvoří v obci a k.ú. Rokytnice v Orlických 
horách dle předloženého návrhu. 
 Žádost o souhlas se změnou užívání prostor k podnikání 
v čp. 4 – p. Nhan Van Hien
Pan starosta informoval radní o uskutečněném jednání s panem 
Nhan Van Hien. Spoluvlastník domu čp. 4 trvá na užívání části 
prostor čp. 4 v 1.NP jako prodejnu potravin. Rada města pouka-
zuje na skutečnost, že v Rokytnici je značné množství takových 
prodejen a další mají ještě vznikat. Doporučuje žadateli o souhlas 
se změnou užívání, aby si provedl průzkum na trhu, kterého sorti-
mentu zboží se v Rokytnici nedostává. Po krátké diskuzi byl vydán 
souhlas se změnou užívání prostor k podnikání kromě prodeje po-
travin a bylo uloženo seznámit žadatele s usnesením.
Rada města souhlasí: se změnou užívání prostor k podnikání 
v čp. 4 na náměstí T. G. Masaryka v Rokytnici v Orlických horách 
dle žádosti pana Nhan Van Hien kromě prodeje potravin.
Rada města doporučuje: žadateli provést si průzkum v chybějí-
cím sortimentu maloobchodního prodeje na území města.
Rada města ukládá: starostovi seznámit žadatele s usnesením 
v termínu do 21.11.2014.
 Nájemní smlouva (restaurace KLUB) – p. Antonín Grund
Pan tajemník seznámil s žádostí p. Antonína Grunda o ukonče-
ní nájemní smlouvy na objekt KLUB a uzavření nové nájemní 
smlouvy. Po dlouhé diskuzi byla žádost vzata na vědomí. Dále byl 
vydán souhlas s ukončením nájemní smlouvy a byl schválen zá-
měr uzavřít pachtovní smlouvu.
Rada města bere na vědomí: žádost pana Antonína Grunda 
o zrušení nájemní smlouvy na objekt KLUB v Rokytnici v Orlic-
kých horách. 
Rada města schvaluje: 
a) jednostranné odstoupení od nájemní smlouvy ze dne 1.1.2002 
s panem Antonínem Grundem na objekt KLUB k 30.11.2014;
b) záměr pachtu jednopodlažního objektu čp. 510 – kulturní 
KLUB v sídlišti U Nádraží v Rokytnici v Orlických horách, včet-
ně pozemku p.č.st. 511 zastavěná plocha a nádvoří, části pozemku 



p.č. 952/7 ostatní plocha o výměře 2 m2, pozemku p.č. 774/29 tr-
valý travní porost, pozemku p.č. 774/30 trvalý travní porost, po-
zemku p.č. 774/41 trvalý travní porost a části pozemku p.č. 774/31 
ostatní plocha o výměře 330 m2, všechny v obci a katastrálním 
území Rokytnice v Orlických horách na dobu určitou do 31.3.2014 
předem známému zájemci.
Rada města ukládá: tajemníkovi zveřejnit záměr pachtu dle 
usnesení na úřední desce v termínu do 14.11.2014
 Komise RM
Pan starosta předložil návrh na ustanovení komisí rady města a je-
jich předsedů. Nebyly žádné připomínky.
Rada města schvaluje: ustanovení komisí rady města a jmenuje 
jejich předsedy:
- Bytová komise – předseda p. Petr Mareš
- Komise pro občanské záležitosti – předseda p. Bc. Vlasta Gallová
- Sociální a zdravotní komise – předseda p. Eva Tuhárská
- Komise pro regeneraci památkové zóny – předseda p. Petr Hudousek
- Komise pro prevenci kriminality – předseda p. Mgr. Zdeněk Dušek
Rada města ukládá: předsedům jednotlivých komisí, aby před-
ložili návrhy členů jednotlivých komisí pro jmenování do příštího 
jednání RM.
 Demolice komínu – sídliště U Nádraží
Pan starosta předložil nabídku na demolici komínu v sídlišti 
U Nádraží. Po krátké diskuzi bylo schváleno provedení demolici 
dle předložené nabídky.
Rada města schvaluje: provedení demolice komínu v sídlišti 
U Nádraží dle nabídky pana Tomáše Myslivečka, Vojice 1, Hořice 
PSČ 508 01.
 WC – autobusové nádraží
Pan starosta informoval o zdevastovaném stavu veřejných zácho-
dů na autobusovém nádraží, na kterém se podílí především nudící 
se mládež. Po krátké diskuzi bylo schváleno veřejné záchody do-
časně uzavřít.
Rada města schvaluje: dočasné uzavřením veřejných záchodů 
na autobusovém nádraží z důvodu jejich devastace vandaly.
Rada města ukládá: starostovi připravit způsob řešení dalšího 
provozu veřejného WC v termínu do 8.12.2014.

 Kompletní text Usnesení zastupitelstva města je uveden na in-
ternetových stránkách města www.rokytnice.cz nebo k nahlédnutí 
na Městském úřadu.

Informace z ustavujícího jednání zastupitelstva města ze dne 
4. 11. 2014 - zkrácený výpis.

 Usnesení č. ZM/1/1/2014/XI
Složení slibu členů zastupitelstva města
Zastupitelstvo města bere na vědomí: složení předepsaného sli-
bu všech přítomných členů zastupitelstva města – přiložen k zá-
pisu.

 Usnesení č. ZM/1/2/2014/XI
Osvědčení o zvolení členů zastupitelstva města 
Zastupitelstvo města schvaluje: výsledky voleb do Zastupi-
telstva města Rokytnice v Orlických horách konaných ve dnech 
10.10.2014 a 11.10.2014 a potvrzuje mandáty zvolených zastupi-
telů na volební období 2014 – 2018 dle zprávy o výsledku voleb 
– přiložena k zápisu.

 Usnesení č. ZM/1/6/2014/XI
Ustanovení orgánů

Ze Zastupitelstva města

Zastupitelstvo města schvaluje: výkon funkce starosty města 
jako uvolněnou funkci, výkon funkce místostarosty města a členů 
rady města jako neuvolněné funkce.

 Usnesení č. ZM/1/7/2014/XI
Volba starosty
Zastupitelstvo města volí: uvolněným starostou města pro voleb-
ní období 2014 – 2018 pana Petra Hudouska.

 Usnesení č. ZM/1/8/2014/XI
Volba místostarosty
Zastupitelstvo města volí: neuvolněným místostarostou města 
pro volební období 2014 – 2018 pana Petra Mareše.

 Usnesení č. ZM/1/9/2014/XI
Volba členů rady města
Zastupitelstvo města volí: neuvolněnými členy rady města pro 
volební období 2014 – 2018 
- Ing. Šárku Rozsívalovou,
- Evu Tuhárskou,
- Mgr. Zdeňka Duška.

 Usnesení č. ZM/1/10/2014/XI
Zastupování města ve svazcích měst a obcí
a) Zastupitelstvo města schvaluje: 
pana Petra Hudouska k zastupování města v dobrovolném svazku 
obcí Region Orlické hory pro volební období 2014 - 2018.
b) Zastupitelstvo města schvaluje:
pana Petra Hudouska k zastupování města v dobrovolném svazku 
obcí Mikroregion Rychnovsko pro volební období 2014 -2018.
c) Zastupitelstvo města schvaluje:  
pana Petra Hudouska k zastupování města v destinační společnosti 
Orlické hory a Podorlicko pro volební období 2014 – 2018.

ZEPTALI JSME SE
STAROSTŮ

 Uplynuly téměř dva měsíce od komunálních voleb do zastupi-
telstev měst a obcí. Během té doby proběhla ustavující zasedání 
a byli zvoleni starostové. My jsme se jich zeptali, jaké mají na ná-
sledující volební období plány a čemu se právě nejvíce věnují. 

Starosta Rokytnice v O.h. pan Petr Hudousek:
 Nejdříve bych rád poděkoval všem, kteří přišli k volebním ur-
nám a podpořili svým hlasem sestavení zastupitelstva města pro 
další čtyři roky. Rok 2014 byl značně náročný na různé investiční 
aktivity, především do majetku města. Za sebou máme zdařilou 
obnovu historické budovy mateřské školy. Výrazně se zvýšily vý-
daje na údržbu bytového fondu, především v Dolním Sídlišti se 
po celý rok pracovalo na zlepšení technických vlastností bytových 
domů, především čp. 233-234. V této chvíli běží na plné obrát-
ky největší investiční akce, kterou je přestavba bývalé kotelny 
u nádraží na hasičskou zbrojnici pro rokytnickou jednotku dobro-
volných hasičů. V plném běhu je také příprava na investiční akce 
v r. 2015 (např. obnova chodníků před domem služeb, stavba vod-
ního hospodářství kašny na náměstí, odvlhčení bytových domů 
v Sídlišti 1. máje a další). Předpokládám, že plány na volební ob-
dobí budou zapadat do volebních programů volebních stran a sku-
pin (ne všechny je předložili), které si občané zvolili. Materiál 
týkající se investičních akcí pro období 2015-2018 bude projedná-
ván na lednovém zasedání zastupitelstva města.



Starosta Bartošovic v O.h. pan Kostas Kotanidis:
 Prvním úkolem tohoto volebního období je dokončit již rozpra-
cované projekty. Především kulturní dům, který se postupně stá-
vá centrem kulturních a sportovních aktivit obce. Sál potřebuje 
nové parkety a elektřinu, pro ženy a školu vybudujeme příjemnou 
cvičebnu. Základní škola speciální zde zahájila činnost 1.9.2014. 
Bude brzy potřebovat vhodnější prostory pro výdej obědů. 
 Dále budeme pokračovat v opravě hřbitovní zdi, která je zapsa-
nou kulturní památkou, a v opravě cest a mostků, kterých máme 
opravdu hodně, neboť jsme rozlohou velká obec.  
 Další naší prioritou je podpora turistického ruchu. Připravujeme 
projekt cyklotrasy s netradičními zastaveními, která si jistě rychle 
najde své příznivce.  
 Chybí nám také kvalitní a zajímavé dětské hřiště, kde můžou 
děti zdravým způsobem vybít svou energii. Jak vidíte, plánů máme 
jako obvykle více než dostupných fi nančních prostředků. 

Starosta Pěčína pan Miroslav Petr:
 V současné době zastupitelstvo obce a Základní a mateřská ško-
la Pěčín připravovalo Den otevřených dveří Základní a mateřské 
školy Pěčín pro veřejnost. Šlo o pro obec fi nančně náročnou akci 
s citelným zásahem do rozpočtu obce. Doposud obec neobdrže-
la dotaci od SFŽP ani MŽP. Do dalšího období má zastupitelstvo 
v plánu provést výstavbu víceúčelové plochy před obecním úřa-
dem, provést terénní a stavební úpravy v okolí školy a hřbitova, 
zajistit opravu havarijního stavu mostku u nádraží, revitalizaci 
parku u památníku J. Trampoty, vybudování dětského hřiště, vy-
hotovit územní studii na pozemky za školou, řešit stav nemovitosti 
čp. 226 sál U Rykrů, opravit budovu požární zbrojnice, provést 
opravy místních komunikací, připravit publikaci o obci Pěčín, po-
něvadž se blíží významné výročí první zmínky o obci.
 Přitom všem je nutno udržet chod obce, provádět opravy míst-
ních komunikací, veřejného osvětlení a rozhlasu a dále rozvíjet 
obec. Záleží na zastupitelstvu obce, jak se bude při omezených 
fi nančních možnostech postupovat.

Starosta Orlického Záhoří pan Vojtěch Špinler:
 Pro obec Orlické Záhoří je mimo jiné důležitá výstavba skia-
reálu v Jadrné a té bych se chtěl nejvíce věnovat. Je to důležité 
z hlediska udržení pracovních míst v obci a podpory provozo-
vatelů ubytovacích zařízení. V lesnictví a v zemědělství dnes už 
pracuje pouze zlomek obyvatel a převážná část jich pracuje právě 
ve službách a turistice.
 V letošním roce se nám povedlo z fondů EU vyřešit vodovod 
a kanalizaci v obci a předpokládáme tím, že může začít výstav-
ba nových domů ve třech lokalitách. To by mělo přispět k rozvoji 
obce a je jednou z priorit toho, čemu je potřeba se v tomto voleb-
ním období věnovat.

Starosta Říček v O.h. pan Jaroslav Kuchta:
 Letošní rok jsme věnovali veškerou energii rekonstrukci budo-
vy obecního úřadu. Jednalo se o zateplení budovy, výměnu oken, 
dveří, instalace nového topení atd. Projekt byl spolufi nancován EU 
a státním rozpočetem ČR. Rádi bychom v nejbližší době pokračo-
vali v rekonstrukci vnitřních prostor. Ta však bude fi nancována již 
pouze z obecního rozpočtu. 
 V současné době probíhá regenerace aleje podél hlavní komuni-
kace v Říčkách a výsadba nových stromů. I na tento projekt byla 
obci přislíbena dotace z OPŽP. Na příští rok plánujeme opravu 
požární nádrže a také hřbitovní zdi.
 Výhledově bychom chtěli provést revitalizaci prostranství před 
Obecním úřadem a hasičskou zbrojnicí.   
 I nadále budeme investovat do údržby obecních komunikací 
a podporovat společenský život v obci.

PROSINEC 2014:
  4. 12. Čtvrtek - ordinace do 12:00 hod.
22. 12. Pondělí - ordinace zavřena (zastupuje MUDr. Plšek, Slati-
na n. Z., 14:30 – 15:30 hod.)
23. 12. Úterý - ordinace zavřena (zastupuje MUDr. Jakoubek 
Rychnov n. Kn., 7:30 - 9:00 hod. a 13:30 – 16:00 hod.)
24. – 26. 12. Středa – Pátek - ordinace zavřena – pro akutní přípa-
dy pohotovost v Rychnově n. K. (8:00 – 20:00 hod.)
31. 12. Středa - ordinace zavřena (zastupuje lékař v Kostelci 
n. Orl., jméno lékaře bude upřesněno na internetu a v ordinaci)

LEDEN 2015:
2. 1. Pátek - ordinace zavřena (zastupuje MUDr. Plšek, 
Slatina n. Z., 14:00 – 15:00 hod.) 
 Bc. Vojtěch Macák – jednatel

Změny v provozu ordinace 
praktického lékaře

Od 1.12.2014 se otvírá nové dětské středisko v Rokytnici v O.h., 
a to ve 2. patře budovy čp. 4 na náměstí T. G. Masaryka.

Lékařka: MUDr. Alena Remešová 
Sestra: Lenka Kůstová
E-mail: alena.remesova@centrum.cz
Tel.: 739 610 734
Ordinační hodiny:
Po: 10:00 – 14:00 (sestra od 8:00)
Út: 11:30 – 14:00
St: zavřeno
Čt: 10:00 – 17:00 (sestra od 8:00), 13:00 -15:00 poradna, 
      15:00 – 17:00 pro zvané
Pá: 7:30 – 10:30

Dětské zdravotní 
středisko oznamuje

Městský úřad
 Rokytnice v O.h.

Oznamuje, že bude ve dnech 
23.12.2014 a 29.12. – 31.12.2014

UZAVŘEN.
Děkujeme za pochopení.

Myslivecké sdružení 
Orlické hory se sídlem v Rokytnici pořádá

MYSLIVECKÝ PLES
dne 9. ledna 2015.



Náš rozhovor
 S duchovním administrátorem farnosti Rokytnice v O.h.
ThMgr. P. Wieslawem Kalembou, který současně vyko-
nává duchovního administrátora v okolních farnostech 
(Kačerov, Nebeská Rybná, Říčky, Pěčín, Zdobnice).

Od jakého data vlastně v Rokytnici působíte a v jaké farnosti 
jste sloužil v předchozí době?
 Ve farnosti Rokytnice v Orlických horách působím od 1.8.2014 
jako farář. Jako novokněž jsem rozhodnutím biskupa působil v ne-
dalekém Neratově, poté jsem jako farní vikář (pomocník faráře) 
3 roky strávil v Trutnově a následně jsem byl 3 roky v Novém 
Městě nad Metují.  

Jaké jste měl pocity, když jste se dozvěděl, že půjdete právě 
do Rokytnice?
 Vzhledem k tomu, že pocházím z jihovýchodu Polska, totiž 
z podhůří, byl jsem rád, že budu moci působit právě v tomto kraji. 

Zajímalo by mne a určitě i většinu čtenářů, jakým způsobem 
se dostávají faráři na svá působiště? Někdo jim je přidělí nebo 
je to na vlastní žádost? Je čas každého kněze na farnosti ome-
zen?
 V průběhu kněžského svěcení slibujeme poslušnost biskupu 
ordináři. V naší diecézi je to biskup Jan Vokál. V praxi to chodí 
tak, že rozhodnutí o personálním obsazení farností určuje biskup 
po konzultaci s biskupskou radou a konkrétním knězem. Samo-
zřejmě kněz může z určitých důvodů podat žádost o farnost nebo 
požádat o uvolnění z práce v konkrétní farnosti. Co se týká časo-
vého omezení, je působení každého kněze ve farnosti omezeno 
minimálně jeho „životností“.  Nejsou přesně dána pravidla, ale 
v dnešní době je snaha dodržovat sedmiletý cyklus, tzn., že každý 
nový kněz je ustanoven farářem do konkrétní farnosti na dobu 7 let 
s možností prodloužení.  

Polský kněz není v poslední době v Čechách nebo na Moravě 
žádným překvapením. Proč jich tolik odešlo právě do České 
republiky?
 Církev je všeobecná, tzn., že pro ni neexistují hranice. Jako 
křesťané jsme spojeni vírou v jednoho Boha. Národnost proto není 
určující. Polští kněží nepůsobí jedině v České republice, ale prak-
ticky po celém světě. Stejně jako čeští kněží. 

Jak se Vám v Rokytnici líbí? Myslím tím městečko, příroda, 
lidé, kostel i fara.
 Vzhledem k tomu, že v Rokytnici působím teprve krátkou dobu, 
mohu říct, že se zatím teprve rozkoukávám. Mile mě překvapilo 
přijetí nejenom ze strany farníků a jejich ochotná pomoc. Rokyt-
nici si pamatuji z doby před 8 lety a musím říci, že je krásnější. Je 
vidět, že se místní lidé o městečko starají. Co se týče kostela a fary, 
spíše kostelů, jsou nádherné, ale vyžadují hodně péče a oprav. 

Máte nějaké plány, jak chcete ve zdejších farnostech pracovat, 
co nového byste chtěl lidem přinést? 
 Když se dívám na dnešní svět, tak jednou z nejdůležitějších 
věcí, co mohu já jako kněz lidem přinést, je naděje. Naděje, že 
náš život má smysl a někam směřuje. Že v životě se nepočítá jen 
něco „mít“, ale „být“; ne něco „brát“, ale „dávat“. Není to žádná 
novinka, je to něco, co církev hlásá už od svého vzniku.  
 Jelikož teprve poznávám okolí, lidi a jejich potřeby, je na plá-
nování brzy. Ale určitě se novinky včas dozvíte. Budou se dít. 

Zdá se mi, že v ČR je svět věřících a nevěřících dosti oddělen. 
Myslíte, že se dá hranice těchto dvou světů alespoň částečně 
propojit, aniž by někdo někoho nutil k víře?
 To se Vám jen zdá, osobně si myslím, že to nejsou dva různé 
světy. Žijeme ve stejném kraji, chodíme do stejných zaměstnání, 
máme stejné problémy. Rozdílný je jen úhel pohledu. Věřící lidé 
okolní svět vnímají skrze víru, v tom, co dělají, ve všech svých 
starostech a radostech nacházejí hlubší význam. Nucení někoho 
k víře není možné. Víra totiž vyžaduje svobodné osobní rozhodnu-
tí člověka. Jinak je to jen předstírání. 

Co byste našim čtenářům vzkázal v době adventní a následně 
vánoční?
 Chtěl bych jim popřát, aby si především v této době zachova-
li vnitřní klid a svobodu. Úklid, dárky, množství cukroví a vý-
zdoby nejsou tak důležité, jako vzájemná pozornost a společný 
krásný čas. Doufám, že se všichni setkáme u příležitosti advent-
ních koncertů a jiných akcí, na které Vás tímto srdečně zvu. 
S přáním všeho dobrého P. Wieslaw. 
     Za rozhovor děkuje 
 Vlaďka Jiroutová

Advent a rozpis bohoslužeb
Každý pátek v době adventní bude v 6:00 hod. 

sloužena roratní mše.

13. 12. (sobota) od 9:00 hod. se uskuteční duchovní setkání pro 
všechny, kteří chtějí dobře prožít vánoce a hledají životní cestu. 
Podrobností na nástěnce u kostela. 
14. 12. odpoledne vystoupí ve farním kostele se svým pásmem 
soubor Campanula z Dolní Dobrouče. 

Pořad bohoslužeb na Vánoce:
Středa Štědrý den (24. 12.): 
6:00 - Roratní Mše v kostele Všech Svatých (slavená při světle 
svící);
14:00 – 16:00 hod. se bude v kostele Všech Svatých rozdávat bet-
lémské světlo;
20:00 "půlnoční" v Kačerově;
22:00 "půlnoční" v Pěčíně;
24:00 "půlnoční" v Rokytnici.
Narození Páně (25. 12.):
  8:30 Mše sv. Pěčín;
10:00 Mše sv. Rokytnice;
11:30 Mše sv. Souvlastní;
18:00 Mše sv. Říčky;
Sv. Štěpána (26. 12.):
10:00  Mše sv. Rokytnice
Sv. Jana (27. 12.): 
18.00 Mše sv. Říčky
Sv. Rodiny (28. 12.): po každé mši proběhne žehnání rodinám:
  8.30 Mše sv. Pěčín;
10.00 Mše sv. Rokytnice;
11.30 Mše sv. Souvlastní;
30.12. v 16:00 hod. koncert prof. Uhlíře.
31.12. v 18:00 děkovná mše sv. v kostele Všech Svatých
1.1.2015 Nový rok:
  8:30 Mše sv. Řičky;
10:00 Mše sv. Rokytnice;

V novém roce se bude konat také Tříkrálová sbírka.



Ženitba    

Pro děti a mládež:
Čarovné Vánoce – vánoční zvyky a tradice s obrázky

Na statku – leporelo pro nejmenší
Makej makaku! - Krolupperová, D. - o dětech a zvířatech

Jak se stát detektivem – Bauerová, I. - první čtení s poučením
Past na Alexandra – Lenk, F. - historické krimi

Beletrie pro dospělé
– na přání čtenářů:

S hlavou v pejru – Petrusová, K.
Zlaté náměstí – Kelly, C.

Královnina sokyně – Erickson, C.
Poslední aristokratka – Boček, E.

Ženu ani květinou,… – Monyová, S.

Naučná literatura:
Dinosauři od pekelného potoka

Jiná Afrika
Putování s knihou – místopis české prózy

Severskou divočinou – cestopis od pana Šimánka pro naši knihovnu
Častolovice – velký formát knihy o nedaleké obci

Knihovna
v Rokytnici v O. h.

/otevřeno každé úterý
a čtvrtek od 13 do 18 hodin/

Novinky
na tento měsíc:

 Smutný pohled se v posledních měsících naskytnul návštěvní-
kovi veřejných WC na autobusovém nádraží v Rokytnici. Zničené 
sanitární zařízení, dělobuchy odstřelené záchodové mísy, opálené 
vypínače, propíchaná omítka… Vandalové si zde zkrátka vybíjejí 
své komplexy méněcennosti. V okolí se formují skupinky zjev-
ně se nudících dětí a mládeže, které hledají smysluplnost volného 
času v tom, že něco zničí, počmárají, zkrátka znepříjemní život 
druhým. S nasazenou kapucí často žijí pouze ve svém virtuálním 
světě a prostor autobusového nádraží je láká jak cukr vosy. Tam se 
totiž schází ta „správná parta.“ Naštěstí díky různým programům 
a aktivitám, především základní školy, ale i zájmových a sportov-
ních klubů, se daří větší část školních dětí zaměstnat něčím užiteč-
nějším. Městu ovšem nezbude jiná možnost, než začít i tyto části 
města monitorovat kamerovým systémem. Budova nové hasičské 
zbrojnice bude určitě tím vhodným bodem.                                                                                                                                          
 Rada města musela rozhodnout o dočasném uzavření WC 
na autobusovém nádraží. Posuďte sami, zdali by se vám návště-
va takového zařízení zamlouvala. A na závěr ještě otázka. Rodiče, 
víte, kde se pohybuje ve volném čase vaše dítě a kdo z ulice jim 
místo vás předává své bohaté životní zkušenosti? Zajděte se někdy 
podívat k autobusovému nádraží, možná budete velmi překvapeni. 
 Petr Hudousek, starosta města

Veřejné WC na 
autobusovém nádraží

MATE˜SKÉ CENTR UM RAMPUŠÁ°EK 
v˛Rokytnici v˛Orlických horách

je znovu otev˝eno!!!
Na Ṽaši návšt°vu se budeme t °šit 
vždy ve˜st˝edu od˜15:30 do˜19:00

v˜1. pat˝e Mate˝ské školy v˜Rokytnici v˜O. h.
Bližší informace na˛tel. 737˛615˛851 

nebo www.mc-rampusacek.cz.

  V sobotu 1.11. navštívil Ro-
kytnici Spolek ochotníků Diviš 
ze Žamberka s představením 
hry Ženitba od N. V. Gogola. 
Opět se potvrdilo, že rokytnič-
tí slyší na své rodáky, protože 
přišlo 110 diváků (v Rokytnici 
neobvyklé). Přímo v trojroli 
jsme totiž mohli vidět skvělého 
Libora Toncra, který si zahrál 
roli sluhy, služky a jednoho ze 
ženichů. vj



ADVENT A VÁNOCE
V ROKYTNICI

ADVENT A VÁNOCEADVENT A VÁNOCE

5. 12. MIKULÁŠSKÉ ZÁPOLENÍ ve škole
   soutěže pro všechny děti 
    ve 14 – 16 hod.

5. 12.  VELKÁ MIKULÁŠSKÁ V ROKYTNICI 
    velká andělská a čertovská show, andělská jízda
    příchod Mikuláše a andělského průvodu
    mikulášská nadílka, rozsvícení vánočního stromu, občerstvení, stánek se svařákem… 
    vystoupení Sboru z hor u rokytnického betléma
    v 17.30 hod.

5. + 6. 12. PŘEDVÁNOČNÍ PRODEJNÍ VÝSTAVA VÝROBKŮ 
   terapeutických dílen Domova na Stříbrném vrchu Rokytnice 

11. 12. ŽIVÝ BETLÉM V MATEŘSKÉ ŠKOLE V ROKYTNICI
    pro babičky, dědy a všechny dříve narozené
    v 16.00 hod. v budově mateřské školy 

13. 12. ADVENTNÍ JARMARK NA ROKYTNICKÉM ZÁMKU
    od 13 do 17 hod. v prostorách rokytnického zámku vánoční řemeslný jarmark
    doprovodný program: Sbor z hor, Sboreček ZŠ, vánoční zvyky, zdobení perníčků, občerstvení,…
    po 14 hodině - živý Betlém v podání dětí z rokytnické mateřské školy 

14. 12. ADVENTNÍ KONCERT S CAMPANULOU
    v 18 hod. v kostele Všech Svatých na náměstí, vystoupí smíšený komorní pěvecký sbor  
  Campanula z Dolní Dobrouče

19. 12.  VÁNOČNÍ BESÍDKA ZŠ ROKYTNICE 
    od 18 hod. v aule ZŠ, předprodej vstupenek v prodejně Nadi Mlynářové

24. 12.  ROZDÁVÁNÍ BETLÉMSKÉHO SVĚTLA
    farní kostel Všech Svatých na náměstí od 14 do 16 hod. 
    kaple sv. Anny od 16 hod. do večera.

30. 12.  VÁNOČNÍ VARHANNÍ KONCERT
    v 16 hod. v kostele Všech Svatých na náměstí, vystoupí profesor Václav Uhlíř.

1. 1. 2015 NOVOROČNÍ VÝSTUP NA FARSKÝ KOPEC
    výstup na Farský kopec s novoročním přípitkem, sraz ve 14 hod. u staré vodárny.



ADVENT MEZI HORAMI
P˙IJˆ TE, PROŽÍT SOBOTNÍ ODPOLEDNE V˜KLIDU A˜NAPLN˘NÍ 

PRO ČAS VÁNOČNÍ
OBEC ORLICKÉ ZÁHO˜Í VÁS SRDE°Nˆ ZVE NA

III. ADVENTNÍ KONCERT
v˛sobotu 13.12.2014 od˛14:00 hodin 

v˜kostele v˜Bartošovicích v˜O.h.
Vystoupí: pˇ vecký sbor z˛Dolní Dobrou˘ e CAMPANULA

Váno˘ní ˝ emeslný jarmark od˛10-17 hod. 
NA˜KOPEČKU v Bartošovicích v˜O.h.

Po˝adatel: OBEC Bartošovice v˜O.h. a občanské sdružení Myr-
ha, Chrán°né díln y KOPEČEK v Bartošovicích v˜O.h. – SDRUŽE-

NÍ NERATOV

IV. ADVENTNÍ KONCERT
v˛sobotu 20.12.2014 od˛14:00 hodin 

v˜kostele Nanebevzetí Panny Marie v˜Neratov°
pˇ vecký sbor GYMNÁZIA ŽAMBERK – CORALE 

Po˝adatel: SDRUŽENÍ NERATOV

VÍCE O˛PROGRAMU KONCERTŮ NAJDETE NA W̨EBOVÝCH 
STRÁNKÁCH PO˜ ADATELŮ:

www.orlickezahori.eu, www.bartosovice.eu, www.neratov.
cz, www.kopecek.neratov.cz, www.myrha.cz

Nástěnné kalendáře Orlické hory

a Podorlicko 2015 z ateliéru

Lubomíra Imlaufa jsou v prodeji

v Informačním středisku

v Rokytnici v O.h.

Domov na Stříbrném vrchu Rokytnice 
v Orlických horách oznamuje, že se opět koná

PŘEDVÁNOČNÍ PRODEJNÍ VÝSTAVA
výrobků terapeutických dílen Domova

 pátek 5. prosince 2014 od 13:00 do 17:00,
sobota 6. prosince 2014 od 9:00 do 16:00
v prostorách Domova na Stříbrném vrchu.

Erby a znaky měst 
a šlechtických rodů – 30. díl

 Městský znak… (PRVNÍ TAJENKA) pochází z 15. sto-
letí a byl poprvé použit za vlády… (DRUHÁ TAJENKA) 
staršího z Minsterbergu, syna Jiřího z Poděbrad. Ve znaku 
byla poprvé použita Minsterberská orlice. Do nynější podo-
by byl znak upraven po roce 1575… (TŘETÍ TAJENKA) 
z Bubna. Popis znaku zní takto: ve zlatém poli na zeleném 
trávníku je divoký kanec, na jeho hřbetu jednohlavá orlice. 
Pravá polovina znaku je černá, levá červená. Křídla spojuje 
přes prsa ozdoba zvaná… (ČTVRTÁ TAJENKA). Již víte, 
o který městský znak jde?

Hlásková křížovka

VODOROVNĚ: A. Vynikající sovětský hokejista s přezdív-
kou „JAK15“. – B. TŘETÍ TAJENKA. – C. Výbušná nálož; 
zastarale „tečka“; chemický prvek. – D. Anglicky „starý“; 
blik; dívčí jméno. – E. Bezkmenná dřevina; podoby; slo-
venský zápor. – F. Osobní zájmeno; nejvyšší představitel 
římskokatolické víry; anglicky „inkoust“. – G. Purpur; sta-
rořecká pohřební oběť; nečistota. – H. Avivážní přípravek; 
semena tropického stromu. – I. Popravčí; značka bonbonů. 
– J. Pohoří v Indonésii; kunovitá šelma. – K. Francouzský 
komik; nepravý heřmánek. – L. Promakat. – M. Obyvatel 
Andorry. 

SVISLE: 1. Dobrý nápoj; oslovovat ve třetí osobě. – 2. Žen-
ské jméno; klobouk (z maďarštiny). – 3. DRUHÁ TAJEN-
KA; značka našich nákladních automobilů. – 4. Paznecht-
ník; ČTVRTÁ TAJENKA. – 5. Koupě; ovanutí; římskými 
číslicemi 1500. – 6. Skořápka měkkýšů; dětský pozdrav; 
autonomní oblast (zkr.). – 7. Nářečně „šiška“; náš bývalý 
házenkář; iniciály herce Řandy. – 8. Vojenské šálky; PRVNÍ 
TAJENKA. – 9. Jméno herečky Žilkové; druh říčního ústí. 
– 10. Lesní plod; druh pokrývky hlavy. - 11. SPZ Náchoda; 
vačnatec.

NÁPOVĚDA: INK, MABO, ALAS, BLIK, BIRET.
Vladimír Čihák Řešení na str. 10



Rokytnické předvánoční kuchtění 
o nejlepší jablečný závin

 a bramborový salát
 Druhou listopadovou sobotu 
se ve školní jídelně konal již 
druhý ročník této lidové veseli-
ce. Po sedmnácté hodině začali 
soutěžící přinášet své výrobky. 
Letos se sešlo krásných 11 sou-
těžních štrúdlů a salátů dokonce 
17. Byli jsme mile překvapeni, 
protože se objevovaly i nám 
neznámé tváře. Děvčata, která 
porcovala a překládala vzorky 
do stejných soutěžních nádob 
(kvůli spravedlivému hodnoce-
ní) se měla co otáčet.
 Pro letošní ročník jsme na popud loňských účastníků některé 
věci vylepšili, a tak odborná porota hodnotila mimo porotu ve-
řejnou, aby nikdo „neopisoval“. Návštěvníci akce si k degustaci 
mohli zakoupit i řízeček – kuřecí či vepřový, aby je ze salátu ne-
škrábalo v krku. Hodnotilo prvních 70 příchozích a mimo ně své 
favority vybíral profesionální kuchař a jeho pomocnice. Byli to 
pan Petr Marek z pětihvězdičkového hotelu Mandarin Orientál 
v Praze a paní Gabriela Špůrová vedoucí provozu a someliérka 
z Hotelu Veba v Broumově. Novinkou byla účast tajné porotky-
ně v osobě paní Dity Řehákové, kuchařky z hotelu Manor House 
v Broumově. Ta byla pro naše odborníky hlasem poradním a na-
konec vybrala svůj top tip. Čas do vyhlášení výsledků ukrátila 
skupina báječných muzikantů kolem Ládi Hemrlíka a poté rozho-
vor s našimi profíky - Petrem a Gábinou. Povídali jsme si s nimi 
vážně i nevážně o jejich práci, trendech moderní gastronomie a vi-
nařství. Sem tam jsme se dozvěděli i nějakou perličku.
 Po deváté hodině bylo jasno. Vyhlásili jsme vítěze i speciální 
ceny. Letos se nám sešla spousta krásných sponzorských darů. 
Nejlepší si odnesli mimo ceny i poháry. Nějakou pozornost na-
konec obdržel každý soutěžící, aby se mu k nám příští rok zase 
dobře vracelo. Pak už nastoupili muzikanti a hráli nám do pozd-
ních hodin.
 Děkujeme všem zúčastněným soutěžícím, divákům, muzikan-
tům, obsluhujícím děvčatům – Renče, Monče a Janče, personálu 
jídelny za pomoc s přípravou akce a všem lidičkám, kteří více či 
méně pomáhali s organizací!
 Rádi bychom si zasloužili, aby se této akci mohlo říkat tradiční, 
ale to bývá až pátý ročník. Proto si na každý ročník nachystáme 
nějakou novinku a překvapení. Příští ročník rozšíříme degustova-
ný sortiment. V hledáčku nám uvízly utopenci.
 Tak zase za rok nashledanou a zapište si do deníčků - druhou 
listopadovou sobotu!
 Eva Tuhárská a Láďa Hemrlík

Celkové pořadí:
Hodnocení návštěvníků akce
Bramborový salát: 
1. Majkutová Lucia - vzorek č. 32
2. Němeček Josef - vzorek č. 5
3.Hemrlíková Petra - vzorek č. 17
 
Jablečný závin:
1. Jarešová Štěpánka - vzorek č. 16
2. Fricová Denisa - vzorek č. 12
3. Saligrová Klára - vzorek č. 1

Hodnocení odborné poroty
Bramborový salát: 
1. Morávek Zdenda - vzorek č. 9
2. Bečková Martina - vzorek č. 22
3. Majkutová Lucia - vzorek č. 32

Jablečný závin:
1. Fricová Denisa - vzorek č. 12
2. Saligrová Klára - vzorek č. 1
3. Jarešová Štěpánka - vzorek č. 16

Dále byly vyhlášeny speciální ceny:
NEJ TRENDY štrúdl - Špůr Václav vzorek č. 24
NEJ PRACNEJŠÍ salát - Němeček Josef vzorek č. 5
NEJ PESTŘEJŠÍ salát - Dostálová Barbora vzorek č. 6
Tip tajné porotkyně zněl: salát Rybkové Marie

Sponzoři dnešní akce
Exver food Staré Ždánice – Maruška Horká

Exver food Staré Ždánice divize Mrapo Michal Tichý
Knorr Radka Plajerová

Zdena Ledvinová
Alima Písečná Karel Hykyš

Martina Bečková
Miroslav Saliger

Konzum p. Nováková a p. Divíšková
Vitana food  Lenka Němečková

Vratislav Urbanec
Roman Mikulík
Město Rokytnice

Likérka Iglov Lípa nad Orlicí
Hobby obchod u Azora ing. Alena Hudousková

MC Keramika Martin Cvejn
Gemi Šumperk p. Havelka
Ivo Mareš Ústí nad Orlicí

Olinka Pleslová Slatina n. Zdobnicí



 V sobotu 22. listopadu hned po setmění se u obecního úřadu 
sešlo nebývalé množství lidí, hlavně dětí, aby se vydali na dobro-
družnou cestu po vsi za světélky.
 Téměř každý si s sebou nesl lampión nebo jiné světlo, všichni 
dostali startovní kartičku, zhaslo veřejné osvětlení a mohli jsme 
vyrazit na trasu vyznačenou světélky. Cestou byla osvětlena místa, 
kde se plnily různé úkoly. Někde byly jiné pro děti a jiné náročněj-
ší pro dospělé. Ve skutečnosti každý mohl plnit, které chtěl, třeba 
oba a v cíli se to nijak nekontrolovalo.
 Trasa byla šikovně vytyčena tak, že co nejméně vedla po hlavní 
silnici, která dělí obec na několik částí.
 Dobrodružné to bylo. V přírodním terénu, ale v družné zába-
vě cesta v pohodě utekla. Absolvoval ji i jeden invalidní vozíčkář 
a žáci zdejší nově otevřené základní školy speciální, což je obdi-
vuhodný výkon.
 V cíli, který byl v budově této školy a školky, čekal všechny 
pamětní diplom, plyšák jako odměna a dobré občerstvení a teplé 
i studené pití.
 Účastníků bylo k velkému překvapení tolik, že se do budovy té-
měř nevešli. Jen dětí bylo napočteno víc než padesát! Organizačně 
náročnou akci uspořádala Základní škola speciální v Bartošovicích 
za vydatné pomoci Obce Bartošovice a některých dobrovolníků.
 Pro velký úspěch a příznivé ohlasy zúčastněných se jistě dočká-
me pokračování.
 Petr Zámečník

Bartošovice putovaly 
za světélky

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE
Erby a znaky měst a šlechtických rodů – 30. díl

1. Žamberka
2. Jindřicha

3. Mikulášem
4. perision

Den otevřených dveří 
v pěčínské škole

 V sobotu 22. listopadu proběhl Den otevřených dveří Základní 
a mateřské školy Pěčín po rekonstrukci. V 10 hodin přivítal staros-
ta obce pan Miroslav Petr všechny zúčastněné, seznámil je s his-
torií školy a s projektem rekonstrukce. Poděkoval fi rmě Stylbau 
s.r.o. za práci a včasné předání stavby, paní Ing. Arch. Středové, 
stavebnímu dozoru panu Ing. Urbanovi a také všem, kteří pomá-
hali při stěhování. Ředitelka školy paní Mgr. Dušková pak po-
zvala návštěvníky do interiéru školy. Ti si mohli prohlédnout vše 
od školky, jídelny, učeben, nových toalet až po druhé patro, které 
je využíváno jako tělocvična. Tam byla výstavka obrazů s moti-
vy pěčínské školy a archivní fotografi e. Návštěvníkům byla škola 
otevřena až do patnácti hodin. Zájem byl veliký. Přišly se podívat 
všechny generace - od nejmenších dětí, které škola teprve čeká až 
po ty, jenž do lavic usedali před desítkami let. 
 Na závěr zbývá popřát dětem, aby se jim v opravené škole daři-
lo, a škole zase, aby dětí neubývalo.  Text a foto ZS

 Den otevřených dveří přilákal spoustu příznivců školy.

 Děti a učitelky měly připravený kulturní program.

 Nově se využívá i druhé patro budovy, které dříve sloužilo 
jen jako půda. Při dni otevřených dveří zde byla výstava obrazů 
a fotografi í.



 Nad fotografi emi ze školního archivu se všichni pobavili i za-
vzpomínali. 

 Do lavic v učebně usedli návštěvníci, aby shlédli prezentaci 
fotografi í z historie a z průběhu celé rekonstrukce školy.

 Jako zajímavost byla vystavena lucerna a pamětní list, které 
byly nalezeny při bourání patra. Na listě je zaznamenán letopo-
čet počátku stavby budovy (1885) s podpisy tehdejšího starosty 
a dělníků pracujících na stavbě.

POD˜K OVÁNÍ
Starosta obce d°k uje ˝editelce, učitelkám a˜personálu školy 
v˜Pěčíně za˜pomoc p˝i p˝emíst°ní materiálu zp°t do˜nových 
prostor školy a˜za˜zajišt°ní programu a˜občerstvení p˝i Dni 
otev˝ených dve˝í Základní a˜mate˝ské školy Pěčín, které se ko-

nalo dne 22. listopadu 2014.

Pozvánka na vánoční besídku
Vánoční besídka Základní a mateřské školy Pěčín bude v úterý 

16. 12. 2014 v 17 hodin v sále U Rykrů v Pěčíně.

MŠ Rokytnice

Martin na 
bílém koni

 Jako rytíř Martin na bílém 
koni jsme my všechny děti 
na bílé Dorotce přivítaly zimu 
zatím jen symbolicky. Děkuje-
me Marušce a ostatním členům ze stáje Wiyrhanea, že můžeme 
navštěvovat jejich koníčky a hlavně se na nich projet. Vždy rády 
přivezeme nějaké dobroty a zazpíváme písně o koních!
  Děti z MŠ Bartošovice

 Náš druhý typ k toulání vede k soutoku řek Říčky a Zdobnice, 
k Plačtivé skále. Za touto přírodní zajímavostí, mokrou fylitovou 
skálou, jsme se vydali 1. listopadu 2014 a opět jsme sepsali několik 
důvodů, proč si naplánovat vycházku právě tam.
1) K Plačtivé skále se můžete vydat v každém ročním období. Je 
krásná od jara do podzimu a nejkrásnější v zimě. To se mění v pře-
krásný ledopád.
2) Lze k ní jít ze tří směrů – od Hamernice, od Rokytnice v O. h. 
a od Pěčína. K soutoku řek vede modrá turistická značka.
3) Je to hezká procházka krásnou krajinou.
4) V létě je na soutoku příjemné „cachtání“. I když je tam voda stále 
studená, je to prima osvěžení.
5) Je to docela blízko. My jsme šli z Rokytnice po žluté turistické 
značce přes Nový dvůr, přešli jsme silnici a polem okolo Bryscejnů 
pokračovali polní cestou nad Pěčín. Křížili jsme cestu k myslivec-
ké chatě V Koutech a krajem lesa se dostali na modrou turistickou 
značku přímo k odbočce k soutoku.            Pokračování na str. 12 

S TULÁKY NA VÝLETY

K Plačtivé skále v každém 
ročním období!



Dokončení ze strany 11.
To jsme měli v nohách asi 4,5 km. Následoval prudký sestup 
ke skále. Ten už byl náročnější. Museli jsme dávat pozor, aby-
chom se nesklouzli. Některým z nás se ani dolů nechtělo, neboť 
jsme si uvědomovali, že nás čeká cesta zpět. Ale sešli jsme všichni 
a stálo to za to!
6) Pro příznivce geocachingu je zde ukrytá „keška“. GPS souřad-
nice Plačtivé skály: 50˚ 10` 18.71``N 16˚ 24` 25.56``E

Další informace:
Říčky – Plačtivá skála: po modré turistické značce – cca 6,5 km;
Rokytnice v O. h. – Hamernice: po žluté turistické značce; Ha-
mernice - Plačtivá skála: po modré turistické značce. – cca 5,5 km.
   Vrátit se můžete vlakem z Pěčína jako my. Cesta k vlaku je dlou-
há asi 1,5 km a jízdenka stojí 14,- Kč pro dospělé, 7,- Kč pro děti. 
Náš výlet nám zabral 5,5 hodiny i s opékáním buřtů a hraním her.
 Příjemné objevování našeho okolí přejí Tuláci

HALLOWEEN NA 
STRAŠIDELNÉM OSTROVĚ

 Naši námořníci v ŠD se letos 
plaví různými vodami a tentokrát 
je vítr zavál na strašidelný ostrov. 
Stalo se tak 6.11., kdy jsme spo-
lečně oslavili Halloween. I když 
tohle není náš tradiční svátek, 
půjčili jsme si ho z Ameriky, pro-
háněla se po aule spousta masek 
zombíků, mumií, čarodějnic a ji-
ných strašidel, na které dohlížel 
náš strašidelný kapitán Flint ze 
svého oblíbeného houpacího 
křesla. Nemůžeme se ani divit, 
že pod palmou místo kokoso-
vých ořechů ležely dýně. Vždyť 
na strašidelném ostrově je možné 
úplně všechno. Tento den jsme si 
ve družině náramně užili, a svědčí 
o tom i počet dětí – 76, které se 
přišly pobavit, zasoutěžit si a za-
tančit. Na další akci v ŠD se těší-
me, vaše vychovatelky. LT

Zásahy výjezdové jednotky
 Po tříměsíční odmlce bych Vás rád opět informoval o zásazích 
výjezdové jednotky rokytnických hasičů.
 17. srpna v 17:58 hod. jednotka vyjížděla k likvidaci spadlé čás-
ti lípy, která bránila průjezdu vozidel na silnici mezi Rokytnicí 
a Nebeskou Rybnou. Hasiči překážku pomocí navijáku a motoro-
vé pily odstranili, a následně komunikaci uklidili.
 Ke střetu poštovní dodávky s osobním vlakem byla jednotka 
povolána s vozidlem VW Transporter dne 5. září v 10:24 hod. Ne-
hoda se stala na železničním přejezdu ve Slatině nad Zdobnicí. 
Na místě se nacházela jedna zraněná osoba, která byla následně se 
středně těžkým zraněním přepravena leteckou záchrannou službou 
do nemocnice v Hradci Králové. 
 Ve čtvrtek 23. října v ranních hodinách jednotka vyjela k likvi-
daci vyvrácených stromů na silnici mezi Bartošovicemi a Orlic-
kým Záhořím. Tři stromy, které v části Černá Voda zasahovaly 
do vozovky, hasiči rozřezali a z vozovky odklidili. 
 Naposledy se Rokytnicí rozezněly sirény 2. listopadu ve 2:11 
hod. Poplach byl vyhlášen čidlem elektronické požární signaliza-
ce, které zaznamenalo kouř v budově Sýpky - muzea Orlických 
hor. Po průzkumu bylo zjištěno, že čidlo v kotelně zaznamenalo 
neškodný kouř z kotle.
 Dále mohli rokytničtí občané houkající sirénu slyšet ve večer-
ních hodinách v sobotu 18. října. Jednalo se o zkoušku svolávacího 
systému, nikoli o varování k rozšíření eboly či příchodu přírodního 
živlu, jak by si někteří mohli myslet.
 Mimo zásahy se 10 členů výjezdové jednotky zúčastnilo zdra-
votnického kurzu na stanici profesionálních hasičů v Rychnově, 
další dva členové úspěšně absolvovali 40 hod. kurz vyprošťová-
ní osob z havarovaných vozidel na stanici profesionálních hasičů 
v Náchodě. V rámci projektu „Modernizace integrovaného zá-
chranného systému Orlických a Bystřických hor“, který zahrnu-
je i přestavbu požární zbrojnice v Rokytnici, jsme se zúčastnili 
cvičení polských a českých hasičů. Cvičení proběhlo v Olešnici 
v Orlických horách nejprve na téma „Povodeň s únikem ropných 
produktů“, a poté na „Poznání věcných prostředků, technických 
prostředků a požární mobilní techniky“, kde byla prezentována 
technika zainteresovaných sborů. JZ
 Více na www.hasicirokytnicevoh.ic.cz

Galerie koupí
obrazy, sochy, betlém, knihy, mince, bankovky, vyznamenání. 

Přijedeme. Tel.: 602 237 489



Z deníku mladých hasičů 
ŘÍJEN - LISTOPAD

 Závod požárnické všestrannosti, který se konal u nás v Rokytni-
ci dne 11. října, uzavřel podzimní závodní sezónu mladých hasičů. 
Ihned týden na to 17. - 19. října byl pro děti za odměnu připraven 
tradiční víkendový pobyt na pevnosti Hůrka u Králík.
 Přesun na pevnost byl naplánován na páteční odpoledne a opět 
s ním pomohli rodiče. Po večeři, než děti zalezly do svých spacá-
ků, byla pro všechny připravena noční hra v podzemí tvrze. 
 Na sobotní dopoledne bylo v plánu odklízení roští okolo tvr-
ze, ale jelikož celou noc pršelo, byla brigáda pro většinu zrušena 
– pracovali pouze nejstarší mladí hasiči. Ostatní vyrazili na pro-
hlídku městského králického muzea, kde byla k vidění výstava 
betlémů, o zvířatech z okolí Králík a o historii a vzniku místních 
spolků. Následoval přesun po „vlastní ose“ do dalšího muzea – 
Vojenského, po jehož kompletní prohlídce se mladí hasiči vydali 
poobědvat zpět na Hůrku. Po zaslouženém odpoledním odpočinku 
čekala mladé hasiče další hra v podzemí, nazvaná Latrína. Ti, kteří 
měli ještě dostatek sil, mohli vyběhnout z podzemí až do dělostře-
leckého srubu, což je 290 schodů tam a 290 zpátky. Večer si mladí 
hasiči vyzkoušeli, jaké to je být opravdovými hasiči, a tak při hraní 
stolních her čekali na povolání k zásahu. Poplach vyhlášen! Hoří 
ohníčky za správní budovou. A tak se jednotlivá družstva mladých 
hasičů, pomocí PET fl ašek, pustila do hašení. V případě, že hasi-
čům došla voda, musel jeden člen družstva pro vodu dojít a cister-
nu (fl ašku) doplnit, až do zdárného uhašení požáru.
 Program nedělního dopoledne byl jasný - dokončení brigád-
nických prací, které započali někteří hasiči částečně v sobotu. 
Odpoledne, když už měli všichni účastníci víkendového pobytu 
sbaleno, přišlo na řadu vyhodnocení nejlepších družstev ve hrách, 
největších pracantů, nejhodnějších dětí víkendu a hlavně poděko-
vání Luďku Vávrovi za možnost strávení již pátého víkendového 
pobytu na pevnosti Hůrka.
 V sobotu 1. listopadu uskutečnili mladí hasiči sběr starého pa-
píru a železa. To, co každý člen doma celý rok sbíral, se naloži-
lo na kárku, či na vozejk za autem a odvezlo do sběrného dvora. 
Někteří mladí hasiči, kteří nesváželi sběrné suroviny, šli pomoci 
se stěhováním potřebných věcí do nově zrekonstruované mateřské 
školky. Za sobotní dopoledne mladí hasiči celkem sesbírali přes 
700 kg starého papíru a téměř 150 kg oceli. Všem, kteří přispěli 
i malým množstvím do celkového sběru DĚKUJEME.
 VZ a JZ
 Více na www.hasicirokytnicevoh.ic.cz

• PROŘEZ A ODBORNÉ
OŠETŘOVÁNÍ STROMŮ

• RIZIKOVÉ KÁCENÍ
• POSUZOVÁNÍ STAVU STROMŮ

Antonín Přibyl - 602 216 516
w w w. a r b o r i s t i k a H K . c z

PROŘEZ A ODBORNÉ OŠETŘOVÁNÍ 
STROMŮ
RIZIKOVÉ KÁCENÍ
POSUZOVÁNÍ STAVU STROMŮ

Antonín Přibyl - 602 216 516
www. a r b o r i s t i k a H K . c z

placená inzerce

Vánoční číslo Horského kurýra krásnými 
obrázky vyzdobila Pavlína Vnenková. 

Moc děkujeme. Redakční rada.



Náš rozhovor
Povídání o sportovním 

životě Honzy Fajta
 Neuvěřitelně vitální člověk s neskutečnou fyzickou kondicí. 
Člověk, který zapomněl stárnout. Tak nějak bychom asi mohli 
charakterizovat Rokytničáka Honzu Fajta. Vyzbrojen diktafo-
nem a poznámkovým blokem vcházím do Hotelu Eduard, kde 
se s Honzou za chvíli sejdu k plánovanému rozhovoru.

Tak nám prosím hned na úvod prozraď, co je ve tvém sportov-
ním životě nového?
 Nejdřív ti řeknu něco o zimě. Běhám na lyžích se skupinou 
volnostylařských závodníků worldloppet. Patří sem třeba i No-
vák a Koukal. Letos jsem s nimi běžel světový pohár v Rakous-
ku a Německu. V obou závodech jsem ve své kategorii skončil 
na druhém místě. Závod v Rakousku se jel 19. ledna na 42 km 
dlouhé trati. Byli zde závodníci z 37 států. Já jsem závod dokončil 
v čase 2 hodiny a 27 minut. V Německu se většinou běhá na 60km 
trati, ale letos byla o 10 km zkrácena. Závodilo se 2. února a byli 
tady zástupci 32 států. Do cíle jsem doběhl v čase 2 hodiny a 56 
minut. V prvním kole jsem byl na čele závodu, ale ve druhém jsem 
zpomalil a o jedno místo se propadl.

Účastníš se i skialpinistických závodů. Řekni nám něco o tom.
 Jedná se o závody na lyžích, které jsou podobné sjezdovým, ale 
ve vázání je upevněná pouze špička. Pata je volná, vlastně jako 
na běžkách. V sezóně 2013 – 2014 jsem v českém skialpinistickém 
poháru skončil na 4. místě v kategorii nad 40 let.

Určitě dáváš rozhovory i významnějším médiím, než je Hor-
ský kurýr?
 Jo, tak třeba v Rakousku jsem dělal krátký rozhovor s televizí 
ORF.

Jak vůbec trávíš svůj čas po skončení aktivní práce u horské 
služby? Nedovedu si představit, že bys někde odpočíval v bač-
korách u televize.
 Vzhledem k věkovému limitu už nemůžu sloužit při záchraně 
lidí, ale na hřebenu na Pěticestí sloužit můžu. Budu také jezdit 
na mezinárodní závody horské služby jako trenér.

No, pojďme dál, co léto a letní disciplíny?
 V létě se věnuju dublonu a triatlonu. Letos jsem se zúčastnil 
dvou závodů. První byl Železný muž 21. června v Otrokovicích. 
Závod se skládal z 3,8 km dlouhé plavecké části, 180 km na kole 
a maratonského 42km běhu. Při něm mě začalo bolet koleno 
a do cíle jsem doslova dokulhal. I tak jsem ale skončil 2 hodiny 

před limitem. Závod začal v sedm ráno a plánovaný konec byl 
o půlnoci. Já dorazil v deset večer. Letos v září jsem se poprvé 
zúčastnil Ironmana v rakouském Kaprunu. Bylo to v rámci světo-
vého poháru a jednalo se o poloviční triatlon. Plavecká část tedy 
měřila 1,9 km a já jsem ji zvládnul za 50 minu. Teplota vody byla 
dost nízká, nějakých 18°C. Sice to plaveme v neoprenu, ale stejně 
byla zima. Dost závodníků to ještě ve vodě vzdalo. Pak byla 90 km 
dlouhá cyklistická část. Já ji ujel za 2 hodiny a 57 minut. Poprvé 
se nejelo okolo jezera, ale v nadmořské výšce 1200 m, což mi vel-
mi vyhovovalo, protože jsem do kopce spoustu lidí předjel. Jedna 
část stoupání byla tak prudká, že někteří kola tlačili. Já to vyšla-
pal. Ještě navíc závod provázel prudký liják. Místy bylo na silni-
ci až deset centimetrů vody. Běžecká část měřila 21,1 km. 3 km 
před cílem mě předběhli čtyři závodníci, kteří mě připravili o no-
minaci na mistrovství světa 2015. V závěrečném hodnocení jsem 
ve své kategorii skončil na 8. místě. Ironmana se účastnilo celkem 
2750 lidí. To jsem v životě neviděl.

Teď ještě prozraď pro nás, co jsme vůči tobě výrazně mladší, 
jaký sport jsi dělal v mládí, v dětství?
 Já jsem byl vždy sjezdový lyžař. Na východě Čech byla nejlepší 
možnost vyjet si body do světového poháru. Sjížděli se sem závod-
níci z celé republiky. Říkalo se tomu tady východočeská divize. 
Od 35 let jsem začal jezdit i na běžkách.

Co pasivní sport? Koukáš na sport v televizi?
 Nekoukám na fotbal, jen když jde o něco důležitého. Fotbal 
mě štve, protože je to samý podraz. Jinak samozřejmě sleduju vše 
okolo lyžování a biatlonu.
 Děkuji za rozhovor
 Jiří Koblása

UNI BIG BAND VAMBERK a hosté

Vánoční koncert
v sobotu 13. prosince 2014

od 19:00 v MK Sokolovna Vamberk.
Vstupné 50 Kč – předprodej MKS Vamberk.



ŽALUZIE KRČMÁŘ
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077

Mobil:  602 412 012

Privat:  465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

Trafika Dana Veselá
náměstí Rokytnice v O.h.

 dobíjení telefonů přes terminál 
 kurzové sázení
 sazka, sportka ON-LINE 
 denní tisk l  upomínkové předměty 
 drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí - pátek  6 - 17 hod.
sobota  7 - 12 hod.
neděle  8 - 12 hod.

Všechny zveme
 k nákupu!

TRAFIKA PETR KUNC
ROKYTNICE

 Nabízíme Vám vánoční pohledy, přání, PF, řetězy, třásně, 
háčky, prskavky, ubrousky, papíry (2m, 3m, 5m), dekorace, vý-
zdobu a tašky.
 Dále u nás naleznete velký výběr kalendářů a diářů 2015, 
podpalovače a svíčky.
 A všem svým zákazníkům přejeme do nového roku hodně 
zdraví, štěstí, lásky a pohody.                  Jitka a Petr Kuncovi

placená inzerce

Přejeme všem 
veselé Vánoce
a št’astný a úspěšný 
nový rok 2015



MĚSTO
ROKYTNICE 
V ORLICKÝCH HORÁCH
517 61
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ODBĚRATEL:
 

NOVINOVÁ ZÁSILKA

Den otevřených dveří a řemeslné hrátky 
na Střední škole obchodu, řemesel a služeb Žamberk, Zámek 1

 Ve středu 5. 11. se vydali žáci osmého a devátého ročníku, kte-
ří nehráli fl orbalový turnaj, na den otevřených dveří do Žamber-
ka. Čekaly na ně praktické ukázky jednotlivých učebních oborů 
s možností zapojit se a vyzkoušet si jednotlivé činnosti a řemesla. 
   Žáci si mohli vyzkoušet něco z oboru instalatér, zedník, truh-
lář, kuchař, číšník, cukrář, prodavač, obchodník a gastronomie. 
Všichni si mohli vyzkoušet například dělení a spojování trubních 
materiálů (PVC, Cu), poznávat zednické nářadí, zdobit chuťovky, 
zhotovit tortillu, ozdobit perníček, namíchat si nealkoholický ná-
poj, degustovat fl ambované palačinky nebo aranžovat zboží.
 K vidění byly i slavnostně prostřené tabule (velikonoční, vá-
noční,…). 
 Tato střední škola se může stát pro některé ze žáků jejich školou 
budoucí. BK

Redakční rada Horského 
kurýra přeje svým čtenářům 
krásné a poklidné Vánoce 
a všechno nejlepší v novém 

roce 2015.


